
 خواب دیدید
خیر باشد!

 حتی تا یک روز قبل از اینکه 
سیا  آ ل  تبا فو ن  سیو را کنفد
کند  م  علا ا  ً رسما  )A F C (
6 باشگاه ایرانی مجوز  فقط 
حرفه ای گرفته و صلاحیت 
شده  یید  تأ ن  تشکیلاتی شا
است، بودند کسانی در بالاترین 
مسندهای وزارت ورزش و برخی 
مدیران کمیته های مختلف 
فدراسیون که می گفتند خبر 
رد مجوز حرفه ای استقلال 
صحت ندارد و هنوز هم شرکت 
این تیم در فصل جدید لیگ 
قهرمانان آسیا امکانپذیر است!

اگر این مسأله را فقط مدیران 
استقلال می گفتند )که البته 
می گفتند( باز قابل درک بود 
زیرا می خواستند ولو با امید 
خیل  به  ه  د بیهو ن  بخشید
هواداران ناراضی این تیم که 
از عدم راهیابی مجدد تیم 
محبوب شان به جام نخست 
فوتبال باشگاهی آسیا ناراحت 
هستند، حتی برای چند روز 
شده هم از زیر فشار افکار 
عمومی خارج شوند و نفسی 
بکشند اما وقتی سران اصلی 
ورزش کشور نیز با این جریان 
همسو می شوند، باید متأسف 
شد زیرا یا خودشان در امور 
مهم به اندازه کافی تفحص 
نمی کنند یا افراد مرتبط با آنها 
که کارشان تغذیه اطلاعاتی آنان 
و تقویت بخش تصمیم گیری 
نقشه  ترسیم  و  نه  رتخا زا و
راه های دقیق تر برای امروز و 
آینده ورزش است، به کار و 
وظایف خود به درستی عمل 

نمی کنند.
 AFC واقعیت امر این است که
فقط به 6 باشگاه ایرانی مجوز 
حرفه ای داد که پرسپولیس، 
کتور،  سپاهان، نساجی، ترا
ن  زستا خو لاد  فو و  گل گهر 
هستند و همان طور که از 10 
فروردین 1402 محرز شده بود، 
استقلال به جام باشگاه های 
آسیا راه نیافت. دلیل نخست 
این بود که بسیار دیرتر از موعد 
مقرر با سرمربی ایتالیایی سابق 
خود تسویه حساب کرد و علت 
دوم این بود که تشکیلاتش 
حرفه ای تشخیص داده نشد 
و به تبع آن پروانه حرفه ای 
رد برایش صادر  ندا و استا

نگشت.
 ،AFC طبق اعلام رسمی
 ، لیس پرسپو تیم  سه 
سپاهان و نساجی رسماً 
هی  گرو مرحله  رد  ا و
لیگ قهرمانان آسیای 
2024-2023 که از دهه 
سوم شهریورماه آغاز 
می گردد، می شوند ولی 
تراکتور باید در پلی آف 
شرکت کند و فقط در 

صورت پیروزی در 
این مرحله وارد 
صلی  ا ل  و جد

می شود. گل گهر 
و فولاد راهی به این 

رند اما  بقات ندا مسا
اگر برای هر یک از چهار 

ینحلی  لا مشکل  ق  فو تیم 
پیش بیاید، جانشین آن تیم 

می شوند.
اینها خلاصه اتفاقاتی بود که 
 AFC روز پنجشنبه در مقر 
روی داد. حالا اگر سران ورزش 
و برخی مدیران فدراسیون 
ز  فوتبال برای نجات خود ا
وضعیت تیره شان و توجیه 
ی  ی ها ر کم کا و  ضعف ها 
به  ی  یگر د ی  چیزها د  خو

ورزش دوستان گفته بودند، 
مسئولیت آن با خودشان 
است. خواب دیدید، خیر 

باشد!
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مسعود اقبالی

باشگاه های بزرگ فوتبال کجا هستند، ما کجا؟

اقبالی در مصاحبه ای گفت: » باشــگاه های بزرگ فوتبال آســیا چه می کنند و استقلال 
چه می کند؟ سال هاست دیگر استقلال و هیچ تیم ایرانی قهرمان آسیا نشده است. 
مــا در فوتبــال حرفــه ای در دوران جنینــی هســتیم. از ســویی دیگــر در ایــن شــرایط بد 
اقتصادی جامعه می شنویم که باشگاه ها 300 یا 500 میلیارد تومان هزینه قراردادها 
کــرده انــد آن هــم درحالــی کــه برخی محتاج نان شــب شــان هســتند. با ایــن وضعیت 

چــه فرقــی مــی کند کدام مربی هدایت اســتقلال را فصل آینــده برعهده بگیرد.«

AFC 

ایران اعتماد به نفس بالایی دارد

کنفدراسیون فوتبال آسیا در روز دوم مسابقات جام ملت های زیر ۱۷سال 
آســیا مطلبی را منتشــر کرد و نوشــت: »اعتماد به نفس در اردوی تیم ملی 
ایران بالا است و  آنها خودشان را برای بازی د وم در روز دوشنبه مقابل قطر 
آمــاده می کننــد. در شــرایطی کــه ایــن دیدار، یک بــازی مــرگ و زندگی برای 
قطر است که می داند هر چیزی غیر از یک برد، احتمالاً باعث حذف آنها از 
رقابت هایی خواهد شد که در سال ۱۹۹0 موفق به قهرمانی در آن شدند.«

صادق ورمزیار

خط دفاع تیم ملی نیاز به ترمیم دارد

پیشکســوت فوتبــال در مصاحبــه ای با بیان اینکه اشــتباه درخــط دفاع تیم ملی 
در تورنمنــت کافــا باعــث دریافــت گل از افغانســتان و قرقیزســتان شــد، گفــت: 
»کادر فنــی تیــم ملــی بایــد بــه ترمیم ســاختار دفاعی بپــردازد. امیر قلعــه نویی با 
تفکــرات متفاوت با ســرمربی ســابق تیم ملی تلاش می کند تــا به جای بازی های 
تدافعــی، بــه بازی هــای هجومــی روی بیاورد و این موضــوع را در تیم ملی نهادینه 
کنــد. تیم هــای باشــگاهی قلعه نویی در لیگ برتر هم هجومــی بازی می کردند.«

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

قلعه نویی: استقلال و پرسپولیس به ورزشگاه 50 هزار نفری نیاز دارند

ابرپروژه ای به نام آزادی

ل  تبـا فو ملـی  تیـم   
ایـران ایـن روزهـا در 
در  فـا  کا رنمنـت  تو
کشـور قرقیزسـتان 

رد. حضـور دا
 ملی پوشـان ایـران 
پـس از پشـت سـر 
گذاشـتن دو دیـدار 
نـه چنـدان دشـوار 
مقابـل افغانسـتان 
بـا  ن  و قرقیزسـتا
صدرنشـین شـدن 
در گـروه بـه فینـال 
ایـن رقابت هـا راه 
یافتنـد و قـرار اسـت 
روز سه شـنبه بـرای 
کسـب عنـوان اولـی 
بـه مصـاف ازبکسـتان 

برونـد.
امیـر قلعه نویـی سـرمربی تیـم ملـی 
مصاحبـه ای در اردوی تیـم ملـی در 

مورد وزیر ورزش و شـرایط ورزشـگاه 
آزادی داشـت کـه متـن کامـل آن را بـا 

هـم می خوانیـم:
 

همه باید از وزیر حمایت کنند
امیـر قلعه نویی درمورد فعالیت های 
سید حمید سجادی در وزارت ورزش 
و جوانان اظهار داشت: »خوشحالیم 
پـس از چنـد دهـه یـک مدیـر ورزشـی 
نـی و  کادمیـک، قهرما از جنـس آ
مدیریتـی وزیـر ورزش شـده اسـت. 
یـن نکتـه خیلـی مهمـی اسـت و  ا
سـجادی کارهـای مهمـی بویـژه در 
بخـش بانـوان انجـام داده اسـت. 
همـه ورزشـی ها بایـد از او حمایـت 
کننـد زیـرا یـک مدیـر ورزشـی خیلـی 

زحمتکـش اسـت.«
 

آزادی در دنیا یکی است
ی  لیت هـا فعا بـه  ره  شـا ا بـا  ی  و
عسـگریان در شـرکت توسـعه و 
تجهیـز اماکـن ورزشـی برای بازسـازی 
ن  طرنشـا خا  ، ی د زا آ ه  رزشـگا و
قـای عسـگریان بـا درایـت  کـرد: »آ
بـی  بخو  ، رد ا د کـه  یتـی  یر مد و 

می توانـد کار بازسـازی را پیـش ببـرد 
امـا ورزشـگاه آزادی یـک ابرپـروژه 
اسـت. بایـد نـگاه ملـی بـه اسـتادیوم 
آزادی داشـته باشـیم و آن را بازسازی 
اساسـی کنیم. هیچ جای دنیا چنین 
مجموعه ورزشـی وجود ندارد. شـاید 
دهکـده آسـیایی و دهکـده المپیکـی 
باشـد امـا مجموعـه ورزشـی کـه همـه 
چیـز را داشـته باشـد، شـاید در دنیـا 

فقـط یـک عـدد باشـد.«
 

به آزادی نگاه ملی داشته 
باشید

سـرمربی تیم ملی فوتبال کشـورمان 
در ادامه در مورد بازسـازی ورزشـگاه 
آزادی گفت: »از دولتمردان خواهش 
می کنـم نـگاه ملی به مجموعه آزادی 
داشـته باشـند و بودجـه کافـی را 
 در اختیـار وزارت ورزش بگذارنـد. 
از »منظـور«، رئیـس سـازمان برنامـه 
و بودجـه نیـز خواهـش می کنـم 

نگاهـش ملـی باشـد.
 پـس از چنـد دهـه قـرار اسـت ایـن 
اسـتادیوم بازسـازی شـود امـا خـوب 
اسـت اساسـی بازسـازی شـود نـه 

اینکـه فقـط بخشـی از سـکوها را 
درسـت کننـد. خواهـش دارم از 
ابتـدای ورود بـه مجموعـه حتـی آن 
جنگل هـا، درخت ها، آسـفالت، خود 
سـالن ها، اسـتخر و... را نگاهـی ملـی 
داشـته باشـند. بایـد بودجـه کافـی 
را در اختیـار بگذارنـد تـا اگـر قـرار بـه 
بازسـازی اسـت، ایـن کار اساسـی 
انجـام شـود. الان هـم پیشـرفت کار 
را می بینیـم. مقاوم سـازی سـکوها 
در حـال انجـام اسـت و بایـد ایـن کار 
تکمیـل شـود. ورزشـگاه آزادی نیـاز 
بـه تغییـرات اساسـی و بـه روز دارد. 
از سـجادی می خواهـم از ایـن طـرح 
دفـاع کـرده و بودجـه کافـی بگیـرد تـا 
یـک ورزشـگاه نـو بـه وجـود بیایـد.«

 
دولتمردان پای کار بیایند

قلعه نویـی ادامـه داد: »عسـگریان از 
جنـس ایـن کار اسـت و از روزی هـم 
کـه بـه شـرکت توسـعه آمـده نسـبت 
بـه ایـن مسـائل حساسـیت داشـته و 
مدیریـت کـرده. هـم لیـگ برتـر و هم 
فینـال جـام حذفـی را در ورزشـگاه 
انجـام دادیـم. او بازسـازی ورزشـگاه 

را هـم ادامـه داده اسـت امـا بایـد 
نـگاه ملـی باشـد نـه اینکـه فقـط خـود 
شـرکت توسـعه و سـجادی پـای کار 
باشـند. دولتمـردان و »منظـور«  بایـد 
پـای کار بیاینـد و بـرای انجـام شـدن 
کار بودجـه کافـی در اختیـار بگذارند. 
ورزشگاه آزادی نماد ورزش و فوتبال 
مـا اسـت. اینجـا اسـتخر قهرمانـی، 
سـالن  12 هـزار نفـری، سـالن های 
کشـتی، تنیس، چند زمین عالی و... 
داریـم کـه بایـد بـا نگاهـی ابرپـروژه ای 
همـه آنهـا را تکمیـل کنیـم زیرا بخش 
اعظمـی از ایـن اسـتادیوم در حـال 
تبدیـل شـدن بـه یـک زمیـن بایـر 

اسـت. 
ل خشـک  در حـا یـش  درخت ها
شـدن و آسـفالت هایش در حـال 
یـد بـه پیسـت  تخریـب اسـت. با
یـژه  و هـی  نگا ری  ا چرخه سـو و د
شـود. علیرضـا دبیـر زحمـت کشـید 
و سـالن کشـتی را بازسـازی کـرد. 
سـاختمان کشـتی هـم بـرای ایـن 
رشـته سـاخت. ایـن نـگاه بایـد در 
همـه سـطوح مجموعـه آزادی وجـود 

داشـته باشـد.«

قلعه نویی: از 
دولتمردان خواهش 

می کنم نگاه ملی 
به مجموعه آزادی 

داشته باشند و 
بودجه کافی را در 

اختیار وزارت ورزش 
بگذارند. از »منظور« 

رئیس سازمان 
برنامه و بودجه نیز 

خواهش می کنم 
نگاهش ملی باشد

 zسرمقاله

وصال روحانـی

   دوشنبه  29 خرداد 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7330

ایمان گودرزی
خبرنگار

سـرمربی تیـم ملـی ادامـه داد: »دولتمـردان 
بایـد بودجـه کافـی را در اختیـار وزارت ورزش 
بگذارنـد تـا ایـن ابرپـروژه هـم سـرعتش بیشـتر 

شـده و هـم تکمیـل شـود.
 25 سـال قبـل یـک پیشـنهاد بـه قمـری، معاون 
مالی و اداری سـازمان دادم که یک اسـتادیوم 
50 هـزار نفـری درسـت کنیـم. طرحـی را در 
بازی های آسـیایی هیروشـیما دیده بودم. کنار 

اسـتادیوم هیروشـیما، یـک ورزشـگاه 50 هـزار 
نفـری سـاخته اند. 

ما هم چنین  ظرفیتی داریم اما 6 ماه کار کرده 
و این پروژه را رها کردند. 

در دیدارهـای ملـی و خیلـی از بازی هـای لیـگ 
قهرمانـان و دربـی از همیـن ورزشـگاه آزادی 
اسـتفاده کـرده و یـک اسـتادیوم 50 هـزار نفری 
نیـز درسـت کنیـم و آن را در اختیـار اسـتقلال 

ریـم. زمیـن هسـت و  و پرسـپولیس بگذا
فونداسـیون نیـز ریختـه شـده اسـت. پیشـنهاد 

می کنـم ایـن پـروژه را تکمیـل کننـد.
 ایـن کار هـم مهـم اسـت و درخواسـت می کنـم 
سـجادی نیـز ایـن پیشـنهاد را نیـز مطالعـه 
کنـد. ایـن کارهایـی کـه انجـام شـده نیـز خیلـی 
مهـم اسـت کـه در گذشـته انجـام نشـده و 
 بـا پیگیری هـای وزیـر و عسـگریان صـورت 

گرفته است.
 بایـد جـای رختکن هـای ورزشـگاه تغییـر کنـد 
تـا دیگـر بیـن 2 نیمـه تیم هـا بـرای رسـیدن بـه 
نیمکـت، 8-7 دقیقـه مسـیر را طـی نکننـد. کار 
زمانـی سـرعت پیـدا می کنـد که پشـتوانه مالی، 

مدیریتـی و فنـی داشـته باشـد. 
تنهـا مشـکل مـا همـان مسـائل مالـی اسـت کـه 

ان شـاءالله دولـت پرداخـت می کنـد.«

یک استادیوم 50 هزار نفری به استقلال و پرسپولیس بدهید


